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CUIDEM BCN A HORTA GUINARDÓ  

SESSIÓ DE RETORN AL BARRI DE LA TEIXONERA  

DISTRICTE D’HORTA-GUINARDÓ 

Data: 26/10/2022  Horari: 19:00 – 21:50 h 

Lloc: Centre Cívic Teixonera (Carrer d'Arenys, 75) 

ORDRE DEL DIA: 

1. Informació d'obres i projecte del barri 

2. Cuidem Barcelona 

3. Torn obert de paraules 

 

Enllaç: https://www.youtube.com/watch?v=IUEgbJWPpZw 

 

ASSISTÈNCIA AJUNTAMENT: 

Elena Amat (gerent de districte), Rosa Alarcón (regidora districte), Sergi Perea (conseller), Nuria 

Carmona (consellera tècnica), Joan Canyelles (referent de neteja), Francesc Subirats (vicepresidència 

del consell), Esperança Borrull (tècnica de barri). 

 

ASSISTÈNCIA CIUTADANIA: 

68 persones (40 dones).  

Entitats:  

Associació de Veïns i Veïnes de la Teixonera, Associació de Festes de la Teixonera-Mas Falcó-Penitents, 

Àrea Cultural i d'Activitats la Teixonera, Associació Memòria Teixonera, Assemblea de joves l'Obaga 

de la Teixonera, Parròquia Sant Cebrià. 

 

PETICIONS CIUTADANIA:  

Neteja i residus 

• Zona plaça del Doctor Matias-Guiu: manca neteja, s’està incrementant l’afluència de 

persones, les botellades i la brutícia. Es demana acció dels educadors socials. 

• Es demana informació sobre la normativa de residus comercials, falla la implantació i també 

la recollida, es produeixen desbordaments de contenidors. 

https://www.youtube.com/watch?v=IUEgbJWPpZw
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• Es remarca que quan es produeix un desnonament, les brigades privades buiden l’habitatge 

i ho llencen tot als contenidors. Seria necessària una coordinació amb el servei del Cuidem. 

• Institut Vall d'Hebron: s’ha de notificar a la direcció, que els alumnes generen molta brossa 

quan surten a esmorzar a la plaça del davant.  

• Es demana si es preveu una adaptació de la recollida donat l’increment global de 

temperatura i, per tant, de les males olors als contenidors. Què es farà? 

• Manca de retirada i neteja d’excrements de gossos a la via pública. 

• Es reporten moltes incidències relacionades amb brossa fora dels contenidors i no es recull. 

A més, seria necessari establir un sistema de repàs per recollir els residus que s’extreuen de 

dins i queden a terra. No hi ha qualitat de vida a l’espai públic. 

• Respecte a la freqüència de baldeig nocturn a pressió, es considera que no serà efectiva, ja 

que no hi ha prou il·luminació per identificar les taques i incidir on faci falta: sortida del 

metro/ plaça Matias-Guiu, i carrer d’Arenys. Es pot fer durant el dia? 

• Es demana com es farà la reordenació de contenidors, i en concret, la reubicació definitiva 

dels de carrer de Santa rosalia - carrer de Sant Crispí, que es troben a sobre de la vorera. 

• També es demana si es preveu augmentar el nombre de contenidors o la freqüència de 

recollida per evitar els desbordaments, el veïnat no pot introduir la brossa. 

• Àrea d'Esbarjo per a Gossos Coll i Alentorn: manca de neteja, abans es feia quatre dies a la 

setmana, ara són els usuaris qui s’han agrupat per mantenir-la neta. 

• Existeix preocupació, entorn l’activitat de la contracta, sobre una possible vaga encoberta 

dels treballadors. 

• Respecte al canvi de contracta, es comenta que sempre que es produeix, el servei resta 

paralitzat durant sis mesos. 

• carrer de Santa Gemma: manca de neteja, evident durant l’estiu, només es mulla de tant en 

tant fins on comencen les escales, zona molt bruta i amb proliferació d’herbes. 

• carrer de Coll i Alentorn: zona de bars i el pont, amb embornals taponats i brutícia. Quan 

plou es formen bassals d’aigua. 

• Es demana qui assumeix la retirada d’herbes als vorals dels jardins i diversos punts, com la 

baixada des del Centre Cívic que està plena de parietària (al·lergògena). 

• carrer de Santa Rosalia: cal netejar les voreres, estan plenes de sorra i herbes. 

 

Verd 

• carrer de Sant Dalmir/ carrer Ntra. Sra. dels Àngels: es demana replantar i cuidar l’arbrat. Els 

que donen al parc del pont, mai s’han podat. 

• Manca d’actuació de Parcs i Jardins a l’espai de la Campa, s’ha reportat la mort d’una vintena 

d’arbres per manca de reg. 

• carrer d'Iriarte: preocupació per l’estat de l’arbrat, d’un pollancre d’uns trenta metres molt 

exposat als vents. Es doblega i es podria trencar cap als habitatges. 
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Infraestructures 

• carrer de Saturnino Calleja: la sortida de l’ascensor s’hauria de senyalitzar (precaució), donat 

que els infants corren direcció cap a la calçada. 

• carrer d'Iriarte, 11: s’incideix en el fet que els habitatges pateixen risc d’inundació pel gran 

cabal d’aigua que els hi arriba des del talús, donat el caràcter torrencial actual de les pluges. 

Es demana un mínim de dues actuacions anuals de neteja al tram, per desembussar els 

embornals i la canal. 

• Es remarca que les pistes d’atletisme es troben abandonades i deteriorades pel pas de 

camions. 

• Es proposa pacificar la zona del carrer de Trueba, donada la gran afluència de persones que 

baixen per l’ascensor i vianants. Les persones circulen per la calçada. 

• Es reivindica efectuar l’antic pas de vianants entre carrer de Fastenrath i Mare de Déu del 

coll, ja que funcionava millor amb el pas d’autobusos. 

• Es demana executar i fer les escales mecàniques al mateix temps que l’escola bressol. 

• Actuació sobre el tram de carrer de vianants, ja demanat en diverses ocasions, amb manca 

de pavimentació, forats i proliferació d’herbes. 

Control de plagues 

• Tant els contenidors com l’espai on es troben estan molt bruts, i proliferen rates, sobretot a 

la zona de la plaça del Doctor Matias-Guiu i carrer de Fastenrath. 

• Plaga de rates al barri. 

Tinença responsable 

• carrer de Sant Dalmir/ Carrer Ntra. Sra. dels Àngels: la zona ha esdevingut un pipicà. 

 

ACTIVITATS D’EDUCACIÓ AMBIENTAL PROPOSADES AL BARRI:  
 

• Fer una bona campanya sobre gestió de residus amb els comerços, sobretot amb comerç 
alimentari i restauració.  

 

 

RESPOSTA DE L’AJUNTAMENT:   

• Preàmbul: la transició cap a la nova contracta ha esdevingut un gran repte, no funciona bé. 

Això s’ha notat des de l’estiu, especialment en el servei de recollida de residus. 

• Respecte a les escales mecàniques, s’està fent un pla de renovació que també engloba altres 

barris del districte. 
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• Es prega paciència perquè la fase de transició durarà uns mesos, sense impediments logístics 

en principi acabaria al juliol de l’any vinent, però no es pot garantir. Fins aquest Nadal no es 

tindrà la sensació que la ciutat està neta. 

• Respecte a la recollida comercial, es té constància de l’ús indegut dels contenidors i del fet 

que ha esdevingut una problemàtica cabdal. 

• Respecte al baldeig, es descarta fer-ho durant el dia per diverses qüestions, s’ha demostrat 

que funciona millor a la nit quan no hi circulen persones. 

• L’entorn dels contenidors i la neteja d’aquests, millorarà amb el nou servei, a més, gran part 

estan dissenyats per evitar fuites de líquids i brutícia. 

• S’estudiarà la inclusió al programa de neteja de talussos, del carrer d’Iriarte. No correspon 

directament a neteja sinó a treballs verticals. 

• La diferenciació de tasques entre neteja i Parc i Jardins, contribuirà a controlar la proliferació 

d’herbes. 

• Respecte al control del servei de la contracta, els mateixos ciutadans podran exercir-ho, ja 

que es podrà consultar al mòbil quins carrers s’han netejat i els serveis realitzats. 

• S’actuarà en temes de civisme, via campanyes informatives sobre l’import de les sancions, 

s’han incrementat els equips de Guàrdia Urbana que es coordinaran amb el servei 

d’inspecció. S’han fet proves pilot i funciona. 

• carrer d'Iriarte: existeix voluntat política de fonamentar una actuació amb un informe tècnic, 

s’està treballant. 

 

 


